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September 27, 1974 

Office of Legislative Affairs 
U.S. Department of Justice 
Constitution Avenue 
Washington, D.C. 20530 

Dear Sir: 

Enclosed please find correspondence I have received 
from one of my constituents 

raises the question 
f President Kennedy's assassination. 

I would be most appreciative if you would ive your 
immediate attention to the point raised by 	 and 
advise me of your finding at the earliest possible date. 	C: 

Thank you in advance for your kind cooperation in 
this matter. 

With all good wishes, I remain, 

Sincerely, 

-:. 

JAB/ma f 
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February 5, 1975 
129-11 

Honorable Birch Bayh 
United States Senate 
Washington, D.C. 20510 

Dear Senator: 

This is in response to your recent memorandum 
requesting our consideration of the comments in a letter 
you enclosed fromil=111111MMIIIIIIconcerhe 7c_ 
CIA and its alleged involvement in the assassination of 
President John F. Kennedy. 

The warren Commission made a thorough inquiry 
and detailed analysis of the facts concerning the 
assassination and the evidence amply supports the 
conclusions of the Commission. 

As you know, the President has appointed a 
Commission headed by Vice President Rockefeller to inquire 
into alleged improper activities on the part of the CIA 
in the domestic area. Upon the conclusion of its inquiry 
the Commission will make a report to the President as to 
the charges including recommendations as to any disciplinary 
action and as to whether the legislative charter of the 
CIA ought to be revised. Upon receipt of the report the 
President will take whatever action is appropriate. 

/ 	I hope this information is of assistance to you. 
/Your enclosure is returned herewith. 

Sincerely, 

Records. 
Mr. White 
Mr. Keeney 

J01 C. KRUM 
Acting Assistant Attorney General 
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MEMOR NDLIM 

Please note the attached letter from 
a constituent forwar-iel to you for any 
consideration the correspondence may warrant. 
would greltl,r appreciate your checking into 

this mat-7cr. -pon coc..pletion of yol:r fn-es-i-
r,aticn. please a-'7ise me of the s-alas of this 
case in duplicate and return the oriTinal letter 
in an envelope narked to the attention 	t - e 
Lerislat!,7e  !ail Section.  

Tour assistanc in t'lis matter is 
appreciated. 

711cerely, 

.4jf*vj. 

.a• -̀ crv• 



      

      

      

	 EINFICENIF 	 

   

   

_1116-0(a_y_41  _ 	  
	  colt_A__5:6. cLe_k_t_t_ _ 	dia A 

S
n
ow ct 	 kvtAno) 	dec_oh, 	tEci If  U)  

a  f 	FKL/ WctS 5 /tee- ivec( 	 461_541  i'Leiecls + 0  n 	 
eue_Y\_ 	 1-11 e CILLFLue [0 e ot.€ 	su rc  L y_i_c4 1 3_ 	 
Pr e 5_1d E'It 	ecty 	ass  ct_.5  	 -f- t CD VA_____Clokcj "t_he. CCU e r —  
up 	hqf 	 ( 	 bel) C  	 5 5 	  

riay  e4 	ill pc r tart 	 wa_6 cals 	ppctliect_ 
cur hew  P 	 ni eyllUe 	 

CC,INI01(55jc_il,__5 	Le-far 	Pr es L4 e it+ Keel Eciy 	 

	tu_co_Is die ck 	 p_e_or 	 crE'  

	

tke_BaypT Pj35 in c-(_  	aiht 

	

her"- 	e 	i_k_c4  Pre  ;(71    vt, 
	1111‘ orsiiqo_i5 a_6_01 ±_hl 5 1170115:i-e 

_CI =11Q5_ 	H.11L-Lte 

Q.c>t)  f  11. 	 I 
	 ct-f-jsk. De es 	p 	oe 	 0 

CIA___riikt_i-lye _pre 5  i d eh c 

i_s__Voo 	 shot) Lot ke vet/ Qovuo....e_p_n_ecLAN-Art 
	ikL5 YYIoff eN. _ 49 t5o._, 	 hrc_L.1 	 _ 	\ia _0(;" 

ere5idehf FCYCe5 	 .c)c 	 by 
	 ±he 	 55 io 	01-6e  q----lielpfuLcaPipvIll 

v 	11_7(0 4 Bur-  _ leg 5 
	 ge 5hdt 	 f_nu±". 

	  Ou'r 5 r e s 
	

I 



2 

Typed: 3/19/75 
JCK:RLG:GMCN:LTR:rlh 
129-11 
	

21147::h :a 1, .11):.; 

Honorable Harrison A. Williams, Jr. 
United States Senate 
Washington, D. C. 20510 

Dear Senator: 

Your communication transmitting a letter from 
asking that the investigation of the assassination o 

the late President John F. Kennedy be reopened has been referred 
to me. 

The authors who have criticized the conclusions of 
the Warren Commission do not claim to have any significant 
new evidence, so far as we are aware. Rather, their criticisms 
and deznands for a new inquiry are based upon different conclusions 
they have drawn from parts of the sane body of evidence 
that was examined by the Cornission. The Commission made 
a thorough inquiry and detailed analysis of the facts concerning 
the assassination. The evidence amply supports the basic 
conclusions of the Commission. In these circumstances, 
we see no basis for a new inquiry. 

It has been publicly reported that Federal Bureau of 
Investigation Director Clarence Kelley stated that the Bureau 
had reviewed all the evidence which is being currently dis-
cussed and has no intention of reopening the investigation. 
The Warren Commission findings were confirmed. 

I hope that this information will be of assistance to you 
in responding to your constituent. Your enclosure is returned 
as requested. 

Sincerely, 

Files 
Rigdon 
Keeney OLA Room 1339 

JOHN C. KEENEY 
Acting Assistant Attorney General 



ThanAl 'zoo for your time andeffort. 

I 	4  
• 

risen A. Williams, 

HARRISON A. WILLIAMS, JR.. N.J., CHAIRMAN 

JENNINGS RANDOLPH, W. VA. 
CLAIBORNE PELL R.I. 
EDWARD M. KENNEDY. MASS. 
GAYLORD NELSON.* WIS. 
WALTER F. MONDALE. MINN. 
THOMAS F. EApLETON, MO. 
ALAN CRANSTON, CALIF. 
HAROLD E. HUGHES. IOWA 
WILLIAM D. HATHAWAY. MAINE 

JACC3 K. JAVITS, 
PETER H. DOMIN:CK 
RICHARD E. SCHWEIK,L,, PA. 
ROBERT TAFT, P., OHIO 

3EENN BEALL. JR., MD. 
ROBERT T. STAFFORD, VT. "3-''Lc tez Zenale  

COMMITTEE ON 
1...A0CR AND PUBLIC WELFARE 

STEWART E. MCCLURE, STAFF DIRECTOR 
ROBERT E. NAGLE. OENERAL COUNSEL 	 WASH ■ :NGTON, D.C. 20510 

TO : 

ara forwarding the attached for your 
consideration. : would aooreciato receiving 
any information you have available that will 
enable me to be responsive to my constituent's 

tno enclosed corresoondc.nce 
with yoar re,tort. 

Reply to: 

SENATDR HARRISC):T A. WILLIA2.15, Ja. 
332 Richard Russell 3uilding 
jasiaington, D.C. 2031D 

3 '2 



February 12, 1975 

Senator Harrison Williams, Jr. 
Senate Office Building 
Washington, D. C. 20013 

Dear Senator Williams: 

-N . 

I am a junior at Haddon Heights High School, Haddon _Heights, 
New Jersey. 

The recent charges made by Mr. Dick Gregory regarding both 
Mr. E. Howard Hunt and Mr. Frank Sturgis and their possible in-
volvement in the assassination of President John F. Kennedy cer-
tainly demand your immediate attention. 

The part they played in the Watergate break-in is a matter 
of record. 

Each man was identified as "John Doe" who was not only on 
the scene of the murder in Dallas, Texas, but was picked up by 
the Dallas police, photographed and then released. 

I feel that YOU and all of your fellow legislators owe it 
to your entire constituency to not only reopen the investigation 
of the circumstances surrounding the death of President Kennedy, 
but to see it through until the truth is known. 

This should be done regardless of the strong possibility of 
CIA involvement. 

Thank you. 

Sincerely, 
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Honorable Clifford P. Case 
United States Senate 
Washington, D. C. 20510 

Dear Senator: 

Your communication transmitting a letter from 

late 	
the investigation of the assassination of the 

ate President John F. Kennedy has been referred to me. 

The authors who have criticized the conclusions of 
the Warren Commission do not claim to have any significant 
new evidence, so far as we are aware. Rather, their criticisms 
and demands for a new inquiry are based upon different conclusions 
they have drawn from parts of the same body of evidence 
that was examined by the Commission. The Commission made 
a thorough inquiry and detailed analysis of the facts concerning 
the assassination. The evidence amply supports the basic 
conclusions of the Commission. In these circumstances, 
we see no basis for a new inquiry. 

7C 

	

With particular reference to 	 reference to 
the allegation by commedian Dick Gregory about a photograph 
allegedly showing E. Howard Hunt and others at or near the . 
scene on November 22, 1963, it has been publicly reported that 
Federal Bureau of Investigation Director Clarence Kelley 
stated that the photograph was examined by the Federal Bureau 
of Investigation and found not to show the persons named by 
Gregory. Director Kelley said that the Bureau had reviewed all 
the evidence which is being currently discussed and had no 
intention of reopening the investigation. The Warren Commission 
findings were confirmed. 

I hope that this information will be of assistance to you 
in responding to 	 Your enclosure is returned as 
requested. 	

7C 
Sincerely, 

7c 

JOHN C. KEENEY 
Acting Assistant Attorney General 

Files 
Rigdon 
Keeney 
OLA Room 1339 



February 25, 1975 

Honorable Clifford P. Case 
United States Senate 
Washington, D. C. 20510 

Dear Senator Case: 

Your correspondence of February 19, 1975, has been received by 
the Office of Legislative Affairs. This inquiry pertains to the letter of 

7C 
Because of Its specific nature, I have referred your request to 

John C. Keeney Acting Assistant Attorney General, Criminal Division, 
Department of Justice, Washington, D. C., and asked that office to reply 
directly to you. 

If 1 can be of additional assistance in this matter, please call upon 
me. 

Sincerely, 

A. Mitchell McConnell, Jr. 
Acting Assistant Attorney General 

AMM: im: jmg 
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Honorable Lou Frey, Jr. 
House of Representatives 
Washington, 0. C. 20515 

Dear Congressman: 

I have received our communication transmitting a letter 
and article from 	 concerning the assassination of 
President John F. , hne y. 	276, 

The authors who have criticized the conclusions of the 
Warren Commission do not claim to have any significant new evidence, 
so far as we are aware. Rather, their criticisms and demands for a 
new inquiry are based upon different conclusions they have drawn from 
parts of the same body of evidence that was examined by the Commission. 
The Commission made a thorough inquiry and detailed analysis of the 
facts concerning the assassination. The evidence amply supports the 
basic conclusions of the Commission. In these circurstances, we see 
no basis for a new inquiry. 

rhope that this information is of assistance to you. 
Your enclosure is returned as requested. 

Sincerely, 

JOHN C. MENEY 
Acting Assistant Attorney General 

Enclosure 

McNemar 
Keeney 

0LA Room 1139 



• January 16, 1975 

?-// 
DJ 

Honorable Lou Frey, Jr. 
House of Representatives 
Washington, D. C. 20515 

Dear Congressman Frey: 

Your correspondence of January 13, 1975. has been received by 
the Office of Legislative Affairs. This inquiry pertains to the letter of 

■ 76 

Because of its specific nature, I have referred your request to 
John Keeney, Acting Assistant Attorney General, Criminal Division, 
Department of Justice, Washington, D. C., and asked that office to reply 
directly to you. 

If I can be of additional assistance in this matter, please call upon 
me. 

Sincerely, 

W. Vincent Rakestraw 
Assistant Attorney General 

WVR: lm: jmg 

‘.7" 
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January 13 	-- 75 

Congressional Relations 
Department of Justice 

7.-ne 

is sent f7-2 	istnsff:_eratitn. 

71ease in-eztize..te 	'state:nen::: 

ctntafnef. t::ere!_n 	f2rarf_ 

 

ret=f_7: 

iThs 7r7, ,•• 

 

    

ks 

Lou Frey, Jr. 
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Ho.lo,-.able Lou Frey, Jr. 
tr. - . House of Representatives 
ashin7ton, D.C. 

. -rPssman Frey: 

;,Du know, there has long been a controversy concerning the 
..eort and whether Lee Harvey Oswald acted alone or was framed 
Dallas police. An article in the October 1973 issue of Com-
and Automation (now Computers and People) provides photo- 

Lc evidence that the Dallas police tampered with evidence in 
to build a more convincing case against Oswald. I call your 

ention especially to photos 1 and 2 which show the so-called 
ict-tr's Nest. Photo #1 is the official picture from the Warren Re-

, ,t. Photo #2 shows the same location earlier in the day. You can 
s that tha boxes have been- rearranged in the official Warren photo. 

of boxes at the left has been moved back about six inches; 
bo:: has been re-located onto the window sill; and the two lower 

L.-:as haves been changed in orientation. No one could have done this 
c .cept the Dallas police. It appears that they deliberately falsi-
fied evidence as discussed in the article. 

Over the years there has been much evidence developed that 
,ove the Warren Report is completely false. Now, at last, there 

iL incrovertible evidence that the Dallas police were part of a con-
spiracy to frame 0Swald. Certainly, the Congress should reopen the 
case of the assassination of President John F. Kennedy so that the 
truth can at last be known. 

Sincerely yours, 



0 • 

c^1 
fl n Framing of Lee Harvey Oswald 

■•■ 

Richard E. Sprague 
Hartsdale, N. Y. 10530 

'That is not a picture of me; it's my face, but my face has been superimposed — the 

rest of the picture is not me at all. I will prove that it is a fake.'" 

— Lee Harvey Oswald 

On November 2., 1963, in Dallas, Texas, Pres-
ident John F. Kennedy, while riding in an open 
limousine through Dealey Plaza and waving to the 
surrounding crowds, was shot to death. Lee Dar-
ley Oswald, an ex-Marine, and former visitor to 

Soviet Union, was arrested that afternoon in 
a movie theatre in another section of Dallas; 
that night he was charged with shooting President 
Kennedy from the sixth floor easternmost window 
of the Texas School Book Depository Building 
w'erlooking Dealey Plaza. This act Oswald de-
nied steadily through two days of questioning 
(no record of questions and answers was ever pre-
served). Two days later while Oswald was being 
transferred from one jail to another, he was shot 
by Jack Ruby, a Dallas night-club owner, in the 
1.sement of the Dallas police station, while mil-
,•ons of Americans watched on television. The 
:-umliission of investigation, appointed by Presi-
dent Lyndon B. Johnson, and headed by Chief Jus-
tice Earl Warren of the U.S. Supreme Court, pub-
lished its report in September 1964, and con- • 
eluded that Oswald was the sole assassin and that 
there was no conspiracy. 

In view of the authority of the Warren Commis-
sion, that conclusion was accepted by many Ameri-
cans for a long time.  But the conclusion cannot 
he considered true by any person who carefully 
considers Cle crucial evidence -- such as the 
physics of the shooting, the timing of a number 
of events, and other important and undeniable 
facts. In other words, Oswald was not the sole 
assassin, and there was a conspiracy. 

Introduction 

On Saturdaicember 23, 1963, Lee Harvey Oswald 
sail to his capiors in his Dallas jail cell, "I'm a 
patsy". The president had been dead for a little 
over twenty four hours. Oswald had by then been 
charged with his murder. Few, if any, people at-
tached much significance to Oswald's remark at that 
time', or for some period of time afterward. Ten 
years later many Americans said the statement was 
typical of the lies Oswald told before his death and 
after his arrest. 

Yet, in that one short phrase Oswald neatly' 
sur,i up the essence of the most remarkable murder 
in the history of the United States. It was re -
rail:able not only because Oswald wns framed, but 
alo beeausv the truth about who framed him and why  

remains hidden from the American public and avoided 
by the American press after ten years. 

This article examines the evidence showing that 
Oswald was "a patsy"; explores_the possibilities of 
who framed him and why; and deals with his probable 
role in the assassination of President Kennedy. 

"Fnma Patsy" 

The Oswald remark is on target. He was a patsy. 
That is to say, he was unknowingly framed as the 
lone assassin of the president. Evidence was manu-
factured, an assassination site was created, and ev-
idence was.planted in such a manner that Oswald 
would be judged to be the assassin. All of this 
happened without his knowledge, even though he knew 
there was to be an assassination, and had reported 
this fact to the FBI. 

Early Indications 

The earliest indications of framing came from Os-
wald himself. In the light of ten years of collect-
ing and analyzing evidence, itis now clear that every 
statement Oswald made in jail was true. Three of 
his statements are important here. First, he said, 
"I didn't kill anybody". Second, he said, "I'm a 
patsy". Third, he said, "That's not a picture of 
me; it's my face, but my face has been superimposed 
-- the rest of the picture is not me at all. I will 
prove that it is a fake." The latter statement was 
made when he was shown a photograph of himself pur-
portedly taken by Marina Oswald in the back yard of 
their house in Irving, Texas. The photo showed Os-
wald standing near a fence holding a rifle in one 
hand, a copy of the Daily Worker in the other hand, 
and wearing a pistol on his hip. 

All three of these statements were true. The 
second and third statements pointed toward his being 
framed. Had the Warren Commission cared to look 
very hard, they could have followed these sugges-
tions by Oswald and discovered evidence of framing. 
As we shall see, researchers have done just exactly 
that. 

The Evidence Against Oswald 

In order to examine evidence of framing, it is 
first necessary to review the evidence purportedly 
showing that Oswald assassinated President kerie.edy. 
The evidence cited by the Warren Commission as hard 
sore evidence is as follows: 	, 

1. A "sniper's west" was found near a 	on 
the sixth floor of the Texas School 	itory 
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Building (TSDB) where Oswald worked. 
2. The sixth floor window of the TSBD had a clear 

view of the area in front of the building 
where the shots struck the President. 

3. Oswald was seen en the sixth floor prior to 
the assassination. 

4. Oswald's rifle was found among some cartons on 
the sixth floor of the building. 

5. Three shells were found on the floor beside 
the window. Tests proved the shells had been 
ejected from Oswald's ri.:1e. 

6. A bullet was found at Parkland Hospital on or 
near the stretchers of Governor Connally and 
Prsident Eenne4. Tests proved this bullet 
had been fired from Oswald's rifle. 

7. Two photographs of Oswald holding rifle and 
Daily Porker and wearing a pistol were-found 
in a box in the garage at his house in Irving, 
Texas. 

8. A witness, Howard Brennan, saw a mar fire 
shots froM the sixth floor window. Brennan 
subsequently identified Oswald in a line-up 
as the man he had seen. 

9. Two witnesses saA Oswald place a paper bag in 
his friend's car and subsequently one of the 
two saw him carry the: bag into the TSBD. A 
bag made of paper available in the TSBD was 
found on the sixth floor. The Commission con-
cluded that Oswald had carried his rifle in 
the bag.° 

10. Oswald's palm print was found on one of the 
boxes in the window upon which he presumably 
rested the butt end of his rifle and his hands 
and arms. 

11. Bullet fragments founil in the President's lim-
ousine matched Oswald's rifle. 

The Sixth Floor Window 

One single fact, proved beyond any reasonable 
doubt by photographic evidence alone, is enough to 
start anyone interested in the truth, on the path 
toward evidence of a frame-up. That fact is: "No 
or fired any shots from the sixth floor window of 
the TS3D". 

The proof of this fact was largely given in an 
article by the author on the photographic evidence 
of the Kennedy assassination.1  In summary, the 
proof consists of a series of photographs of the 
window and of the President taken at the time of the 
assassination. These photos show that the window 
was erpty at the tine the shots were fired and that 
a large oak tree blocked the view from the window 
at the time of the first shot. Two of these photos 
(=6 and 27) are reproduced herein. 

Additional proof is offered herein by photographs 
1 throejh 5. Photo =I is the official police, Fell, 
and Warren Commission exhibit2  showing the "snip-
er's nest"- 4 the positions of the boxes surround-
ing the sj.ifth floor window. The photograph was 
taken by Dallas police photographer, Robert Stude-
baker at approximately 6 p.m., November 22, 1963. 
The time fan be confirmed not only by Studebaker's 
testimony but also by the lack of shadows in the 
photo, and .the appearance of dusk outside the win-
dow in this and other photos taken by Studebaker at 
the same time. 

Photo =2 was taken by Dallas Morning News pho-
tographer Jack Beers, of the "sniper's nest" and the 

Tht expression "Oswald's Rifle" will be.used herein 
to mean the rifle found on the sixth floor of the De-
pository Building. There is still considerable doubt 
as to whether it wa! netually Oswald's rifle and 
0.ich rifle it was.  

• 

boxes at 4 p.m., November 22; 1963.4, The time of 
this photo can be determined.from Jack Beers' test-
imony and from the shadow angles in this photo and 
#34  taken at the same time. 

A careful examination and comparison of the Beers 
and Studebaker photos will show that the boxes were 
all moved between 4 p.m. and 6 p.m. The three boxes 
piled one on top of the other near the window were 
changed to form two piles with a sloping angle such 
as would be found if a rifle were to be rested on 
them and pointed downward out the window. The Com-
mission concluded that Oswald rested the block of the 
rifle on top of the two boxes and the barrel on the 
single box. 

In the Beers photo, the wall of boxes shown on the 
left were moved back from the three boxes in the 
window in order to allow more room fox a sniper to 
stand, kneel or sit. The Commission concluded that 
Oswald had enough room to sit or stand. One of the 
boxes in the solid wall was moved out and placed in 
the position where a sniper could have been sitting 
on it as he aimed his rifle. The police, FBI and 
Warren Commission concluded Oswald sat on that box. 
The circle drawn on the upper of the two boxes 
piled in the window in the Studebaker photo indi-
cates a palm print of Oswald which the Commission 
concluded was imprinted when he fired the rifle. 

To complete the frame it was necessary to raise 
the window to the fully open position shown in both 
photos #1 and =2. Photo #3 by Beers shows the view 
Oswald would have had looking out of the window to-
ward the spot where the shots struck the President 
on Elm St. The exception to the real situation in 
this photo, and the clinching piece of evidence that 
no one fired any shots from that window, is the rel-
ative position of the top of the third box and the 
bottom of the raised window. 

In photo =3 the window is completely open, as it 
is in photos =1 and =2. However, at the time of the 
shots, the window was only half way open (i.e., open 
half as far as it would go). This is proved by pho-
to s4 taken by James Murray, Black Star photogra-
pher, less than 15 minutes after the shots were 
fired. It is also confirmed by photo #5  taken by 
Jack Beers about 15 minutes after the shots were 
fired. 

Both of these photos were taken before anyone 
moved the window or the box showing in the window. 

Photo =6 taken by Robert Hughes and photo =7 
taken by Tom Dillard were reprinted in the May 1970 
article, and substantiate the fact Utat neither box 
nor window were moved by the time of the Willis and 
Murray photos. The Hughes photo was taken 5.7 sec-
onds before the first shot and the Dillard photo 
was taken 3.5 seconds after the last shot. 

All four photos prove that the window bottom was 
too close to the top of the top box in the.pile of 
three boxes to allow a rifle with telescopic sight 
to extend out of the window in the manner described 
by the Warren Commission. The dotted line-in -ate 
Beers photo w3 shows where the bottom of the window 
was at the time of the shots. The gray silhouette 
area above the box shows how high the rifle with 
telescopic sight would have been if it had been 
resting on top of the box. 

The question might arise as to whethr the boxes 
were moved twice; once from their true 	 into 
the positions shown in the Beers ph. 	• . at 4 p.m.. 
and a second time back into their r 	1 positions 
as shown in the Studebaker photo =. 	-Au. For 
this to have happened, whoever ch. 	;axes would 
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have to l'3Vt moved the entire wall of boxes up clos-
er to th,. window for Beers, and then moved them back 
again for Studebaker. This seems highly unlikely 
since it was known that Beers, a news photographer, 
would probably publish his photos. If a sniper's 
tv,st really had existed at the time of the shots, 
it seers unlikely that the boxes would have been 
moved into positions eliminating that sniper's nest 
so that B-crs could take a photo of them. 

The clincher on this point is the comparison be-
tween the four photos (4, 5, 6 and 7) of the box in 
the window from the outside, against Beers' two pho-
tos (? and 3) and Studehaker's photo (1). The up-
per corner of the box is the point on which to fo-
cus. Compare the horizontal and vertical position 
of the corner with respect to the sides and top and 
bottom of the window, as well as the position with 
respect to the window sill in the distance from 
the edge of the sill. 

The Beers' photos of the box corner match. The 
Stodebne.r photo dueS not match. Beers' photos show 
the true position of the box at the time of the 
shots. B,ers photo =10 shows how tight the space 
was between the wall of boxes and the three boxes in 

• the windcy.i. Here there was no room-for any of the 
three newsmen or Beers and the second cameraman to 
stand between the boxes and the window while the 
Dallas police official was standing there. In this 
photo, the window is still only half way open. 

The Frame-Up 

Once the conclusion has been reached that no one 
fired shots from the sixth floor window, all of the 
cildence pointing to Oswald firing shots from the 
window becomes suspect. It seems logical to care-
fully examine each piece of evidence to see whether 
it could have been planted, and to examine other 
evidence to see whether Oswald was framed and how. 
The Warren Commission certainly did not do this. 
There is no indication that the FBI or the Dallas 
police did either. Each piece of evidence against 
Oswald will now be examined in this way. 

The "Sniper's Nest" 

The foregoing section on the photographs of the 
"sniper's nest" clearly indicates there was no 
"snip::r's nest" at the time the shots were fired. 
The boxes in the window were randomly stacked from 
the earlier part of the day. A floor repair crew 
had moved them over to the southeast corner while 
working in the southwest corner of the sixth floor. 

Someone moved the boxes and rearranged them to 
look 	a "sniper's nest" between 4 p.m. and 6 
p.m. on 	 22, 1963. 

The Clear Ni from the Sixth Floor Window 

As has been Illustrated, there was no clear view 
from the sixth floor window of the positions on Elm 

.St. where the President was located when he was hit. 
At -the time of the first shot, a large elm tree 
blocked the view. .At all times during the shots, 
not enough space existed between the top one of 
three boxes and the bottom of the half open window 
for a rifle with telescopic sight to fit through the 
openin. 

Oswald's Presence on the Sixth Floor 

Several other o9thors, notably Mark Lane in Hush 
to Jud, :!nent-,  and Sylvia Meagher in Accessories'  
After  the  Fact,l)  have destroyed the credibility of 
any eviCcnc that Oswald was on the sixth floor of 
the TS:;:) at the time of the shots. in summary, 
their cnnelusiens based on available evidence from 

■JGcun.- nt -  point to Oswald bein9 on  

the first floor or second floor in a lunchroom area 
of the building at the time the shots were fired. 
No witnesses saw him on the sixth floor for nearly 
half an hour before the shots, while three witnesses 
saw him on the first and second floors about 15 min-
utes before the shots and within a minute or two 
after the shots. Oswald himself said he was on the 
first floor when the shots were fired and on the 
second floor when police officer Baker and Poy Truly 
of the TSBD management met him drinking a coke. 

Oswald's Rifle 

There is little question in the mind of most :t-
searchers that Oswald's rifle was found on the s::,th 
floor almost one hour after the shots were fired. 
There is considerable doubt, however, about how the 
rifle got there, who brought it into the building, 
how it was obtained from Oswald's house, and how and 
when the bullet and three shells were fired and 
ejected from it. As was pointed out earlier, if the 
conclusion is reached that no one fired shots from 
the sixth floor window, then evidence of planting of 
the rifle, shells and bullet becomes interesting. 

The Commission concluded that Oswald carried the 
rifle into.the building in a brown paper bag which 
was made of materials available in the TSBD. This 
conclusion is based on testimony from Buell Wesley 
Frazier, Oswald's associate who drove him to work 
that morning, and Frazier's sister, Annie May 
Randle. Both of them saw Oswald put a package about 
two feet long in the back seat of'Frazier's car. 
Frazier saw Oswald carry the package into the build-
ing. 

Oswald claimed the package contained curtain rods 
for his room in Oak Cliff. He lived in a room by 
himself during the week. The Dallas police claimed 
that a paper bag was found on the floor near the 
window and that this was the bag Oswald used to 
carry in the gun. 

The police, FBI, and Warren Commission were un-
able to produce a photograph of the bag lying on the 
floor. The best they could do was Studebaker Ex-
hibit F shown in photo *B. It has a dotted line 
showing where the bag was lying when it was sup-
posedly found. 

Photo *9 shows Dallas policeman, Lt. Montgomerey, 
carrying the purported Oswald bag out of the TSBD. 
This photo, taken by Jack Beers. also was snapped at 
3:30 p.m. The time can be established by other 
photos taken by Beers at the same time which show 
the time of day on the Hertz clock atop the TSBD. 
Also, Beers' stateme:its cohfirm the time. 

Two questions arise: why is the bag more than 
lour feet long when Frazier and his sister said it 
was no longer than two feet? The second question is 
why are there no official police photos of the bag 
inside the building, and why did it take the police 
'so long to remove it (around 3 hours) from the 
building? 

-One possible answer to all of these questions is 
that Oswald carried real curtain rods into the 
building and someone else carried the rifle in. 

:Someone manufactured the large paper bag from ma-
terials in the TSBD between 12:30 p.m.-when the 
shots were fired, and 3:30 p.m. when the bag was 
carried out. Whoever made the bag constructi. it 
long enough to enclose the rifle assembled (-1'! in- 
ches), not realizing that it should be 	 or 
a disassembled rifle. No photo of the ht 	the 
floor exists because the bag was never 1: 	• 

Photo *10, taken by Gene Daniels of 
provr':: that Oswald's room was in need . 



It shows his landlady on Saturday morning, November 
23, putting up curtains in Oswald's room. Daniel's 
statement confirms the time and he also stated that 
the landlady would not let him in. He sneaked in 
with a reporter and snapped the photo without the 
landlady's knowledge. There were curtain rods in 
Oswald's garage and what's more, they were just the 
right length, 27h inches long.7  

The entire episode of the rifle, the bag, the 
curtain rods, and the official police story smells 
highly of frame-up. As to how the rifle was re-
moved from Oswald's room and fired, with a whole 
bullet plus three shells being recovered to be sub-
segoently planted, no evidence has been brought 
fort!-. 	Two possible explanations will be explored. 
First, that someone did fire the bullet into a re-
coverable material prior to the assassination. 
Someone did remove the rifle from the Paine garage 
where Oswald kept it. Someone did carry the rifle 
into the building and plant it in the area near the 
stair well. Someone did plant the shells on the 
floor near the sixth floor window. Someone did 
plant the bullet in Parkland Hospital. Someone did 
manufacture the paper bag. 

The second explanation is that someone fired 
three shots with Oswald's rifle from another loca-
tion and then planted the rifle and the shells after 
the assassination. This will be discussed in more 
detail at the end of this article. 

The Three Shells 

Photo =11 is the official picture of the police, 
FBI, and Commission, showing the three shells lying 
on the floor near the windoW. There are two pieces 
of evidence proving this was frame-up planted evi-
dence. The first is the statement of Roger Craig, 
deputy sheriff of Dallas County.8  Craig was with 
the first group of officials arriving on the sixth 
floor. He saw the shells lying neatly stacked 
against the wall of the building, about three inches 
apart and parallel to each other perpendicular to 
the wall. In other words, not at all in the posi-
tions shown in the Studebaker photo (which was taken 
at 6 p.m.) and not at all in random positions as 
they would have been if they had been ejected from 
a rifle. 

The second piece of evidence is a recent Commis-
sion document indicating that only two shells were 
found on the floor.9  

The indications are that one person or group 
planted the shells on the floor without realizing 
they should be scattered randomly. A second person 
or group scattered them and added a third shell to 
match th.t rent of the frame-up story in time for 
Studeue;:cr t ,  take the photo at 6 p.m. 

,/': • Bullet 399 

The bulfret found at Parkland Hospital which was 
fired from Oswald's rifle has. been variously la-
beled: bullet399 (because it became Commission Ex-
hibit 399); The Magic Bullet" (because it would 
have had to perform magic tricks to have done every-
thing the Warren Commission concluded it did); and 
the "Bastard Bullet". 

The latter title was awarded by Ray liarcus10  in 
a thorough scientific analysis proving that it was 
planted in the hospital. Othtr authors, Asiah 
Thompson 11  and Robert Cutler,I2  have also. shown it 
was a planted bullet, and Harold Weisberg18  has 
speculated a:mut a Cuban working in Parkland Hospi-
tal who may have planted it. A second possible ex-
planation of how that bullet reached Parkland Hos-
pital is given at the end of this article. 

The implications of this evidenceiraming Oswald 
are widespread. First, someone had to gain access 
to Oswald's garage in advance of the assassination. 
Second, someone had to plan the frame-up well enough 
to fire the bullet and then to recover it and plant 
it in whatever hospital the President might have 
been taken for treatment. Parkland was the logical 
choice with the assassination being executed in 
Dealey Plaza, since it was directly on the route via 
the Stemmons Freeway to the Trade Mart where the 
President was scheduled to speak. The bullet could 
have been planted elsewhere, however, if plans had 
changed. The hospital planting was not accor .Iished 
with much finesse since the bullet was recovered 
from an area near Governor Connally's stretcher 
rather than from President Kennedy's stretcher di-
rectly. 

The prime reason to believe the bullet was plant-
ed is its pristine condition. The Commission con-
cluded the bullet passed through President Kennedy 
and three parts of Governor Connally, striking bone 
in several places, and deflecting its trajectory, 
leaving.many more grains of material than were ac-
tually missing. Cutler also shows that the bullet 
would have had to make two nearly right angle turns 
and have paused for a good fraction of a second in 
mid-air between Kennedy and Connally. 

The second possible explanation of the bullet's 
pristine condition is that it actually did hit Pres-
ident Kennedy in the back, but penetrated only to 
finger depth and later fell out of his back or 
clothing in the hospital. 

The Fake Photographs 

One of the most blatant portions of the Oswald 
frame-up were the two photographs of him planted in 
a box in his garage at the Paine house in Irving 
sometime before they were "found" by the police on 
Saturday afternoon, November 23. 

A comprehensive study of the two photographs 
(which were published in Life magazine) has been 
made by researcher Fred Newcomb14  in California. A 
forty slide presentation analyzing many features in 
the two photos proves conclusively that they were 
both fakes. Someone superimposed a photo of Os-
wald's head on two photos of a body of another per-
son who was photographed holding a rifle and a copy 
of the Daily Worker  and wearing a pistol. 

Photos 412, 13, 14, 15 and 16 are reprints from 
Newcomb's slide series. Photo 412 shows the two 
fake pictures as printed in Life magazine in 1964. 
Photo 413 shows the real chin of Oswald compared 
to the chin in the fake pictures. It is obvious 
that the chin, sans cleft, belongs to someone else. 
Photo n14 showing the head in both fake pictures, 
makes it clear that. the Oswald head photo t.;:,s joined 
to the ottlr body just above the chin. 

Photo.: 15 and 16 show that the two body lengths 
differ by about a foot when the two heads are made 
to match exactly. The nose shadows in photo 412 
are vertical while the body shadows fall at as 
angle. The ring on the body in photo 12 is to the 
wrong hand. Oswald always wore his ring en the -
ether hand. 

There are a number of other points indicating 
that Oswald was right when he said the photos were 
faked. 

Someone photographed a man standing in Ucwald's 
backyard with the two guns and the 
Someone obtained a photo of Oswald':: 	- t and using 
photographic techniques made two cv-: 	::an photos. 
Sorieone planted the two photos in C 	. 	garage 
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Photo 9. Jack Beets Photo — Dallas 
Morning News, Bag supposedly used 
by Oswald to oan'y rifle 
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Photo 10. Gene Daniels Photo — Biack 
Star, shows Oswald's Landlady 'Iv:- 
up curtains 
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Lee Studebaker Exhibit A ."; 
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Photo 11...Studebaker Exhibit A — shows ,three 
shells on floor (each pointed to by an arrowhead) 
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Photo 13. rted lihrimonds Slide Series — Oswald's chin, compared to chin in fake photo 
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Photo 14. Fred Newcomb Slide Series — Blowups of both fake chins and Oswald's head 
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Photo 15. Fred Newcomb Slide Series — Body from one fake photo 

Photo 16. Fred Newcomb Slide Series — Bodies from both fake photos, overlaid 
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Photo 18. Jack Beers photo — Dallas Morning News, Newsmen observing "sniper's nest" 

and !NOM ATION for October 1979 
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Photo 17. Murray photo — Black Star, Howard Brennan in front of Dal-Tex Building 
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prior to the afternoon of November .23. Since the 
above actions would certainly have required more 
than twenty-four hours, it would seem that the fram-
ing arrangements using the photos were made well 
ahead of the assassination. It is possible that the 
police planted the photos when they searched the 
Paine house on Friday, Noverber 22, but the photo-
graphic work had to have been accomplished some time 
before that. 

Howard Brennan 

The Warren Commission's star witness against the 
dead Oswald was Howard Brennan, who was a construc-
tion worker sitting on a wall near a reflecting pool 
across Elm St. from the TSBil. Brennan testified 
that he looked up from his position and saw a man 
fire the shots from the sixth floor window, pause 
after the last shot and slowly withdraw the rifle. 
Later he identified Oswald as the man after some 
difficulty. 

Three photos prove Brennan was lying. The first 
one is the Dillard photo =7 showing no one and no 
rifle in the window at 3.5 seconds after the last 
shut. The second photo, =17, shows Brennan in front 
of the Dal Tex building at 12:34 p.m., four minutes 
after the shots were fired. He is the construction 
worker in the background talking to some officials 
and looking up at the Dal Tex building. The fact 
that he is not looking at the TSBD after four min-
utes is not conclusive by itself. However, the 
third photo, the Zapruder film (which cannot be re-
produced here), shows Brennan sitting on the wall 
wearing his helmet. 

Brennan looks at President Kennedy all during the 
Zapruder film and never looks up.  His helmet is al-
ways horizontal. From his position almost directly 
below the sixth floor window, he could not have seen 
the window, unless he tilted his head back, because 
of the helmet. He is also looking down Elm follow-
ing the President rather than looking directly 
across to the TSBD. 

While Brennan may not have been directly involved 
in the frame-up, his fabrication of the story and 
subsequent "identification" of Oswald certainly seem 
suspicious. 

The Paper Bag 
This piece of evidence has been sufficiently 

proven to be a planted fake in previous paragraphs. 

Oswald's Palm Print 

The palm print of Oswald shown circled in photo 
sl need not have been planted. Oswald worked on the 
sixth floor and undoubtedly handled and touched most 
of the boxes on that floor. 

The Bullet Fragments 

Of all the4hysical evidence linking Oswald's 
rifle to tJ assassination, the strongest are the 
bullet fragments found on the floor of the limousine. 
The FBI tests reviewed by the Warren Commission were 
not completely conclusive as to whether all of these 
fragments had come from Oswald's gun. However, the 
FBI experts testified that the two largest  fragments 
had been fired from the rifle, "to the exclusion of 
all other weapons". 

The lack of mention by the FBI of spectiographic 
and neutron activation analyses of the fragments, 
the rifle and bullet 399, seemed suspicious at the 
time the Warren. Report was issued. In 1973, the 
National Committee to Investigate Assassinations 
(NCTIA) discovered that both types of tests had 
actually been conducted by the FBI and the results 
snpi)ressed. Freedom-of information suits were in- 

• • 
itiated by Harold Weisberg,.the NCTIA, and othr.rs. 
to make public the results of those. suite. 

If neutron activation tests confirm that the two 
large bullet fragments were fired from Oswald's 
rifle, the case for_planting them in the limousine 
must be examined. The only opportunity for planting 
the fragments was just after the arrival at Parkland 
Hospital, unless one permits the possibility that 
they were planted by the Secret Service or the FBI. 

The Dal-Tex Building and Oswald's Rifle 

A second explanation of how the rifle, shells, 
bullet 399, and bullet fragments might have wound up 
where they did was suggested in late 1972 b some 
of Dr. Cyril Wecht's findings when he examined the 
autopsy materials. The wounds in President Kennedy's 
back, head and throat, including a possible exit 
wound at the central base of the skull, suggest the 
following scenario, when coupled to other known facts: 

The assassination team stole Oswald's rifle from 
his garage and positioned one of the shooters in the 
second floor window of the Dal-Tex Building with the 
rifle. This rifleman got off three of the six shots 
fired. The first was at 2226, the second at 2269 
and the last at Z312. 

The first shot hit President Kennedy in the up-
per back, penetrating to finger depth, creating the 
back shot phenomenon seen in the Zapruder film be-
tween 2226 and 2227. This was bullet 399 which fell 
out of President Kennedy's back into his clothing, 
and later fell out of his clothing onto a stretcher 
at the hospital. 

The second shot missed and struck the curb near 
Tague. The third shot struck President Kennedy in 
the head driving him forward for 1/18 of a second, 
when the final shot struck from the grassy knoll 
driving him backward. 

The third shot from Oswald's rifle shattered into 
_many pieces, two large fragments landing on the 
floor of the car. Immediately following the shots, 
the Dal Tex rifleman or an associate picked up the 
three shells ejected by the shots and took them with 
the rifle down the rear stairwell, out the freight 
entrance, across Houston St., in the rear freight 
entrance of the Depository Building and up the ele-
vator or the rear stairs to the sixth floor. He 
planted the three shells by the sixth floor window 
and the rifle in the northwest corner and left. 

The man would have had plenty of time to do this 
since the first officials to reach the sixth floor, 
Roger Craig and Weitzman, did not arrive up there. 
for about fifteen minutes. 

This explanation accounts for all of the matching 
of bullet shells, fragments and bullet 399 with Os-
wald's rifle. 

Summary of frame-Up 
After examining the evidence of frame-up,it 

seems obvious that many people were involved 'Ad 
that careful advanced planning and work was involved. 
Here is what the framers did: 

1. Obtained Oswald's photo 
2. Obtained Oswald's rifle 
3. Took photos of a man in Oswald's beck yard 
4. Created two fake composite photos of Oswald 

and another man prior to the assassination 
5. Fired at least two shells and one billet from 

Oswald's gun prior to the ass- . :'eation or 
during the assassination f.,  . 	Dal Tex 
Building; they fired thre- 

ro k 4  nines end Atil OM.= 	 ! 3 



6..Plant0 the fired Cullets at Parkland Hospi-
tal (under explanation one) 

7. Pladted the two or three shells from the Dal 
Tex Building on the sixth floor of the TSBD 
Building 

U. Planted Oswald's rifle on the sixth floor 
• 9. Noved boxes to look like a "sniper's nest" 

ID. Made a large paper bag out of TSBD materials 
11. Arranged for Brennan to falsely identify Os-

wald end to lie about seeing a man with a 
rifle in the window 

12. Arranged for Marina Oswald to lie about taking 
the two fake photos of Oswald. (She told 
the Commission she could only remember 
taking one photo at first.) 

Who Framed Oswald 

By now the reader is sure to have obtained some 
clues about who framed Lee Harvey Oswald. It is ob-
vious that selected members, if not all of the Dal-
las police force, faked, planted, rearranged and 
created some of the framing evidence. This does not 
mean that the Dallas police members were the assas-
sins of the President, or the sole framers of Oswald. 

Marina Oswald obviously lied about taking the 
fake photo. Either she was involved in the frame-
up, or coerced or bribed to lie. Howard Brennan 
is subject to some suspicion. The Cuban in the 
Parkland Hospital may have been involved. Oswald's 
cohorts in the assassination team were also no doubt 
involved in framing him. 

Oswald was informing on the team to the FBI', pri-
or to the murder. He was quite surprised when the 
assassination took place in front of the TSBD, as 
evidenced by his change in behavior from calmly 
drinking a coke to a fast exit and trip to his room 

4 
	to pick up his pistol.- 

His dual role as an informer for the CIA and the 
FBI1° led him to a point where he had infiltrated 
the assassination group and was considered by them . 
to be part of the team. It is conceivable that they 
made him the patsy after discovering he was report-
ing their activities to the FBI. At any rate, he 
did not seem to realize he had been made the patsy 
until after his arrest and being charged with the 
assassination. 

Because of this dual role situation and because 
of the necessity for .gaining access to Oswald's 
possessions and his house, the people closest to him 
must also come under suspicion. Michael and Ruth 
Paine, his landlord and landlady, Marina Oswald her-
self, Jeanne and George DeMohrenshildt, his close 
friends from Russia, and his friend Buell Wesley 
Frazier, must all be viewed with skeptical attitudes 
as possible framers. 

Marina esp 	ly, after Lee's death, did more to 
frame him an =hang him in effigy in the minds of 
many, than anyone else. Her testimony before the 
Commission was packed with provable lies and innu-
endoes helping to convict him in death.16  The 
Paines could have known about or participated in 
providing the framers with his rifle, and in plant-
ing the fake photographs, perhaps even in taking the 
body shots. Frazier was in the unique position of 
gaining access to the rifle and also in a position 
to have seen Oswald carry a package into the build-
ing. Frazier owned a British 303 rifle, was-a crack 
shot, disappeared for several hours after the assas-
sination, and when finally located at his father's 
house, said he hadn't heard the news. 

. Early reports on TV and radio described the as-
sassin's rifle as a British 303. The police raided 
Frazier's hou5e while he had disappeared and con- 

fiscated his 303 rifle 'and many rounds of 303 ammu-
nition. 

George DeMohrenschildt was obviously involved in 
Soviet and possibly CIA espionage activities. Sev-
eral authors (notably SaUvage,17  Flammonde,18  and 
Joesten19) have postulated his participation in the 
assassination and framing of Oswald. 

As for the individuals within the. Dallas police 
department, those most immediately involved with the 
planted evidence and those who were "on the scene," 
so to speak, must be viewed with suspicion. 

Robert Studebaker, the official Dallas police 
photographer, was either the world's greatest foil 
for a frame-up, or else he was deeply involved. 
Certainly no professional, by the time Studebaker 
testified (April 1964) before the Warren Commission, 
could have failed to notice the photographic dis-
crepancies pointed out in this article. 

The police officers who "found" the fake photo-
graphs, the rifle, the shells, the paper bag, and 
the "sniper's nest" are logical suspects. The peo-
ple who moved the boxes around to look like a "snip-
er's nest" were either Dallas police officers or 
Dallas County Sheriffs. The were no other possible 
suspects on that sixth floor prior to 6 p.m. News-
men and photographers who were there were tightly 
controlled at the entrance to the TSBD and on the 
sixth floor. 

Finally, there had to be a photographic expert, 
equipped with delicate enlarging and developing 
equipment, to make the fake composite photos. The 
evidence for framing is strong indeed and points to 
infiltration and recruiting by the conspirators of 
the Dallas police and perhaps other Dallas author-
ities. 

Mother in History 

One person has stoutly maintained since November 
24, 1963, that Lee Harvey Oswald was innocent and 
was framed. Lee's mother, Marguerite Oswald, has 
not only believed and stated this contention, but 
has alio conducted extensive research on her own 
initiative into the assassination. She has been 
criticized, ridiculed, and berated by many. Through 
the years she has been proven right about a number 
of things. 

Marguerite Oswald was the first person to obtain 
a lawyer (Mark Lane) to defend her son and to tr- to 
arrive at a just hearing for him. She was the first 
person to maintain that her son was working for the 
CIA. She was right about that. She is right about 
his innocence and about his being framed. And fin-
ally, she has much yet to contribute to the solution 
of this century's greatest crime. After all, she 
was Lee's mother and does knoW a great deal about 
his habits and personality. 

Congnosionalimmtiption 

If a Congressional Investigation is everbria,bt 
into being, it would do well to begin with the 
framers of Lee Harvey Oswald in pursuing the assas-' 

.sins and conspirators who murdered our President. 

Lint of Photographs and Exhibits 

1. Studebaker Exhibit -- Warren Commission Exhibits 
Vol. XXI, Page 649, "Sniper's Windo'.;" 

2. Jack Beers Photo -- Dallas Morning 	"Snip- 
er's Window" 

3. Jack Beers Photo -- Dallas Mornin 	"View 
Out of Window" 
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Unsettling, Disturbing, Critical . . . 

Computers and Automation, established 1951 and 
therefore the oldest magazine in the field of com-
puters and data processing, believes that the pro-
fession of information engineer includes not only 
competence in handling information using computers 
and other means, but also a broad responsibility, 
in a professional and engineering sense. for: 

-- The reliability and social significance of 
pertinent input data; 

-- The social value and truth of the output 
results. 

In the same way, a bridge engineer takes a pro-
fessional responsibility for the reliability and 
significance of the data he uses, and the safety 
and efficiency of the bridge he builds. for human 
beings to risk their lives on. 

Accordingly, Computers end Automation publishes 
from time to time articles and other information 
related to socially useful input andoutpatofdata 
systems in a broad sense. To this end we seek to 
publish whet is unsettling. disturbing. critical 
-- but productive of thought and an improved and 
safer "house" for all humanity. an earth in which 
our children and later generations may have a fu-
ture, instead of facing extinction. 

The professional information engineer-needs to 
relate his engineering to the most ir .rtent and 
most serious problems in the e--!1 ' ay: .war, 
nuclear weapons. pollution, the 	..-On explo- 
sion, and many more. 
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4. .1%mes Murray Photo -- Black Stdi, view of TSBD 
12:42 p.m. 

5. Jack Beers Photo -- Dallas Morning News, view of 
TSB0 12:45 p.m. 

6. Robert Hughes -- Frame from movie, Dallas Ama- 
teur, President Kennedy and TSBD 12:30 p.m. 

T. Tom Dillard Photo -- Dallas Times Herald. view 
of TSBD 12:30 p.m. 

8. Studebaker Exhibit F, Vol. XXI, Page 647, Photo 
of spot where paper bag was 

9. Jack Beers Photo -- Dallas Morning News, Bag 
supposedly used by Oswald to carry rifle 

10. Gent, Daniels Photo -- Black Star, shows Oswald's 
landlady putting up curtains 

11. Studebaker Exhibit A -- shows three shells on 
floor 

12 Fred Newcomb Slide Series -- reprints of two 
photos of Oswald's head and another body 

13, Ibid. -- Oswald's chin. compared to chin in fake 
photo 

14. Ibid. -- Blowups of both fake chins and Oswald's 
head 

15. Ibid. -- Body from one fake photo 
it. Ibid. -- Bodies from both fake photos, overlaid 
17. Murray photo -- Black Star, Howard Brenhan in 

front of Dal Tex Building 
18. Jack Beers photo -- DMN.,. Newsmen observing 

"sniper'S nest" 
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1. Richard E. Sprague. "The Assassination of Presi-
dent John F. Kennedy:: The Application of Com-
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puters and Automation, May, 1970 

2. Hearings and Exhibits of the Warren Commission, 
Vol. XXI. p. 649. 

3. Ibid., Vol. VII, p. 142.' 	- ' e 	• 
4. Photos 2 and 3 were published in a book, Destiny 

in Dallas by Jack Beers and H. B. Densoa. The 
photos have not been and are not available 
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1' • . UNITED STATES OF AMERICA 

GENERAL SERVICES ADMIN. 'RATION 

National Archives and Records Service 
Washington, DC 20408 

     

      

      

      

This is in reply to your letter of December 16, 1974, ordering 
copies of documents relating to the Warren Commission. 

Enclosed are copies of all the documents listed in your letter 
except item (f), the letter of April 5, 1965, from Chief Justice 
Warren to the Attorney General, which we do not have. We have 
referred a copy of your letter to the Department of Justice for 
a separate reply concerning this item. 

Item (e) is a memorandum from the Attorney General to the Director 
of the FBI concerning the review of Warren Commission documents. 
Similar memoranda or letters were sent to other agencies or depart-
ments. Copies of these can be furnished to you if you want them. 

There was a balance of $1.90 in your deposit account. The cost of 
the copies we are sending you was $2.55, leaving a balance due of 
65 cents. Enclosed is a bill for that amount. 

Sincerely, 

(MISS) JANE F. SMITH 
Director 
Civil Archives Division 

Enclosures 

CC: Department of Justice 

Keep Freedorn in Tour Future With U.S. Savings Bonds 



SCHOOL OFeMEDIC1NE 

DEPARTMENT OF PATHOLOGY AND-cvcoLoG 

7c 
SCHOOL OF MEDICINE 
SCHOOL OF NURSING 
SCHOOL OF ALLIED HEALTH 
UNIVERSITY HOSPITAL December 16, 1974 

James B. Rhoads, Ph. D. , 
Archivist of the United States 
National Archives and Records Service 
Washing-ton, D. C. 20408 

Received, 111A-ti 

DEC 113 1974j 

Re: Records of the 
Warren Commission 

Dear Doctor Rhoads: 

I should like to obtain an electrostatic copy of: 

(a) The letter of March 11, 1964 that Mr. J. Lee Rankin 
wrote to Senator Javits. 

(b) The April 13, 1965 Memorandum for McGeorge Bundy 
re "Public Availability of Materials Delivered to the National 
Archives by the President's Commission on the Assassination 
of President Kennedy". 

(c) The April 19, 1965 Memorandum for the Attorney General 
from McGeorge Bundy in regard to the same subject. 

(d) The McGeorge Bundy memorandum of January 15, 1965 
referred to in the first paragraph of the Attorney General's 
April 13, 1965 Memorandum for McGeorge Bundy. 

(e) The Department of Justice's instructions referred to in 
the concluding paragraph of the Attorney General's memo - 
randum of April 13, 1965 for Mr. McGeorge Bundy. 

(f) The April 5, 1965 letter from Chief Justice Earl 
Warren referred to in the third paragraph of the Attorney 

neral's April 13, 1965 memorandum to Mr McGeorge Bundy. 

If;y account is inadequate for this I will remit by return post. 

3 :so 
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Honorable Nicholas deB. Katzen.bach, 	 ,,:\ 
\.`. -?.,- 

,/ 	
Attorney General of the United States, 	 .. , i.,.,..s.  

•-•.: ; , :-7v r:.,-.-2,<“:- 

// 	
Justice Department, • 
Washington, D. C. 

Dear Mr. Attorney General: 

The President's Commission on the Assassination of President 
John F. Kennedy gave careful consideration to the proper disposition of 
its records before it delivered them to the National Archives. It wished 
them to be held there for the benefit of the American people. At that time, 
it decided that it was in the best interests of all concerned that the policy 
relating  to the Commission's records provide for the fullest possible dis-
closure. 

At the same time, the Commission recognized that its records con-
tained investigative materials which were classified by the orig inating  
agencies to protect the security of the United States. Furthermore, among  
such materials were numerous items in which inhered serious potential for 
character assassination and-other similar misuse to the injury of innocent 
persons. 

The Commission, after full consideration, concluded that it did not 
have either the authority or the necessary information to determine the 
technical questions as to when the classified materials should be released 
without injury to the security of the country. It decided that the responsi-
bility for that decision must of necessity be left with the originating  a g encies 
and the Attorney General, as the chief legal officer, in accordance with 
established law and policies of the Government. It also concluded that such 
agencies and the Attorney General could best determine what safe guards 
were necessary to protect innocent persons in the release of defamatory 
materials. 

7-•••• 
• P.', 	Le.  



In arriving at the foregoing conclusions, however, the Commis- 
r sion assumed that all of the determinations by the agencies and the At-

torney General would be made in recognition of the overriding, conside.ra-- 
Lion of the fullest possible disclosure, and that all other proper factors, 
including the disclosures that have been made, would be taken into ac-
count. The Commission had no desire to restrict public access to any 
of its working papers exceot those classified by other ac-encies. it was 
with these thoughts in rrinc: that the Commission, on its dissolution, 
.committed its papers to the National Archives subject to the laws and 
regulations concerning the release to the public of classified and restricted 
materials. 

We hope that this report of the attitude and conclusions of the Com-
mission concerning the full disclosure of its records will be helpful to 
you in the formulation of your proposal for making the materials of this 
Commission now in the National Archives available to the public. 

'Sincerely, 

4 
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T: 9/16/74 

1974 

Carla A. Hills 
Assistant Attorney General 
Civil Division 

HEP:CWB:JRR:kjf 

Henry E. Petersen 
Assistant Attorney General 
Criminal Division 

Release of Documents From Department Files Relating to 
Presidential Assassination 

L.? 

    

Attached is a copy of our reply to a recent inquiry, subject as above. 
With the passage of time, it is clear that the primary, if not the sole interest, 
of the Department as such in requests for access to the various Federal files 
relating to the investigation of the assassination of President Kennedy will be 
in the context of litigating agency, including FBI, denials of access to such 
files. Accordingly, it appears appropriate that your Division respond to any 
such future requests. 

Just as the General Crimes Section coordinated the instant response 
with your Mr. Jeffrey F. Axelrad, so that Section would be the point for any 
coordination with us you may deem necessary in the course of responding to 
future requests of this nature. 

Records 
Gen. Crimes Sec. 
Mr. Robinson (2) 
Mr. Petersen 
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April 5, 1965 

rfa:zenbach, 

the 1.7,-;ited. States, 

General: 

7ir.ient's Commission on the Assassination of President 

ave careful consideration to the proper disposition of 

it delivered them to the National Archives. It wished 

-.Lere for the benefit of the American people. At that time, 

in the best interests of all concerned that the policy 

to 	Commission's records provide for the fullest possible dis- 

At th,., 	ie time, the Commission recognized that its records con- 

ius.te...ials which were classified by the originating 

pi.Dtect the security of the United States. Furthermore, among 

htite.rials \ -.- (u-- e numerous items in which inhered serious potential for 

assassination and other similar misuse to the injury of innocent 

The Con-irnission, after full consideration, concluded that it did not 
have either the authority or the necessary information to determine the 

questiobs as to when the classified materials should be released 
without injury to the security of the country. It decided that the responsi-
bility for that decision must of necessity be left with the originating agencies 
and the Attorney General, as the chief legal officer, in accordance with 
established law and policies of the Government. It also concluded that such 
agencies and the Attorney General could best determine what safeguards 
were necessary to protect innocent persons in the release of defamatory 
materials. 
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In arriving at the foregoing conclusions, however, the Commis-
sion assumed that all of the determinations by the agencies and the At-
torney General would be made in recognition of the overriding considera-
tion of the fullest possible disclosure, and that all other proper factors, 
including the disclosures that have been made, would be taken into ac-
count. The Commission had no desire to restrict public access to any 
of its working papers except those classified by other agencies. It was 
with these thoughts in mind that the Commission, on its dissolution, 
committed its papers to the National Archives subject to the laws and 
regulations concerning the release to the public of classified and restricted 
materials. 

We hope that this report of the attitude and conclusions of the Com-
mission concerning the full disclosure of its records will be helpful to 
you in the formulation of your proposal for making the materials of this 
Commission now in the National Archives available to the public. 

Sincerel 



Tyoed lic2/75 

JCK:RLG:ERB:mb 
2anUcry 2 3, 

;PC: 
Your reauest, dated December lb, 1974, addressed to 

Mr. James B. Rhoads, Archivist of the United States, for certain 
records of the Warren Commission has been referred to the Criminal 
Division with regard to your item (f), Aoril 5, 1965, letter from 
Chief Justice Earl Warren. Attached is a copy of the letter you 
recuested. 

Sincerely, 

JOHN C. KEENEY 
Acting Assistant Attorney General 

Effecorq 
Keeney 
Buckley (2) 
Chron 
Hold 
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